
 p Yolande Gastelaars: ,,Ons groene geluid blijven de mensen horen via de lokale Partij voor de Dieren.”

Sinds 2002 zit Yolande 

Gastelaars in de Soester 

gemeenteraad. Ze gaat 

nog even vastberaden 

door tot de lokale 

verkiezingen in maart. 

Dan stopt haar politieke 

leven in Soest en start ze 

een nieuw leven in 

Portugal. Haar partij 

DSN wordt opgeheven. 

Over het vasthouden aan 

principes, haar oplossing 

voor de woningnood en 

een droom die ze aan het 

realiseren is.

Hans Veltmeijer

Groenste raadslid vertrekt
Yolande Gastelaars begint zorghotel in Portugal
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Het komt maar zelden voor 
dat een idee van haar 
partij of van een andere 

oppositiepartij wordt aangenomen in de ge-
meenteraad, daarvoor is de coalitiediscipline 
te sterk. En dat was de vorige raadsperiode 
ook al zo, weet Yolande Gastelaars. En toch 
verlaat ze verre van gefrustreerd de politieke 
arena. 

,,Nee hoor, het was een prachtige tijd. Ik ben 
heel blij dat ik duidelijk een volksvertegen-
woordiger ben geweest”, verklaart ze aan 
de keukentafel van haar huis in Soestdijk. 
,,Daar hebben heel veel uren in gezeten. De 
mensen weten me te vinden, en ik probeerde 
daar ook iets mee te doen. Hun stem te laten 
doorklinken. Het gevecht in de raadszaal is 
dan het slotstuk van alles wat daarvoor is 
gekomen.”

GGS Ze stopt zo na exact twintig jaar als 
gemeenteraadslid. Ze startte bij Gemeen-
tebelangen Groen Soest, want het groene 
gedachtegoed van die lokale partij sloot 
naadloos bij haar visie aan. Dat ging goed tot 
2010. 
Daarna kreeg ze grote onvrede over het 
beleid van wethouder Harry Witte van GGS. 
,,We hadden heel hard gewerkt en campag-
ne gevoerd en daardoor zes zetels behaald. 
Maar de wethouder ging ineens heel andere 
dingen doen dan wij hadden beloofd. Dat 
leidde allemaal tot heel veel discussie.”

BETROUWBAAR Ze besloot eind 2013 samen 
met Alte Venema en Ingrid Koomen een ei-
gen groene partij te beginnen en daarmee de 
verkiezingen in te gaan: Democraten Soest 
Natuurlijk (DSN). ,,We wilden vooral laten 
zien dat politiek wél betrouwbaar kon zijn.” 
De partij behaalde één zetel en die was voor 
Gastelaars. Vier jaar later kreeg de partij 10 

procent meer stemmen (1000) maar het was 
weer net niet genoeg voor twee zetels.
Ze is trots op het predicaat ‘groenste raadslid 
van Soest’, dat ze in die twintig jaar, en 
vooral de laatste acht jaar met DSN, heeft 
verworven. ,,We hebben altijd vastgehouden 
aan onze principes. GGS heeft ook een hele 
mooie, groene belofte , maar daar komt niets 
van terecht. Deze partij denkt nu zelfs aan 
bouwen buiten de rode contouren. Politiek 
liggen we elkaar dus niet meer, maar met de 
mensen van GGS kan ik prima overweg.”

REGENBOOGVLAG Ze maakte zich hard voor 
de natuur en streed, meestal tevergeefs, 
tegen bouwplannen in het groen. Zoals op 
landgoed Oude Tempel in Soesterberg, en 
actueel: het Soesterveen en de weilanden 
aan de Jachthuislaan. Er waren ook tastbare 
succesjes: het niet meer oplaten van helium-
ballonnen door de gemeente en sinds 2020 
jaarlijks op 11 oktober (coming out day) het 
hijsen van de regenboogvlag op het gemeen-
tehuis.

GOED TEAM De afgelopen raadsperiode om-
schrijft ze als een gemiste kans. ,,De coalitie 
had de belofte gedaan beter te gaan samen-
werken met de oppositie. Want de vorige pe-
riode hadden we elkaar de tent uitgevochten. 
Van die verbetering is niets terecht gekomen. 
Maar we hebben wel heerlijk samengewerkt 
binnen de oppositie. Dat is zo’n goed team. 
Helaas wordt elk voorstel wat we doen door 
de coalitie afgeschoten.”

BOUWPLANNEN Ze huivert van alle bouw-
plannen in en rond de natuur. ,,Dat heeft 
heel veel impact en lost de woningnood niet 
op.” Er is een goed alternatief, vindt ze. Ste-
nen voor stenen, binnenstedelijk bouwen én 
omkatten van woningen. ,,De 100.000 wonin-
gen die Nederland nodig heeft, staan er al. 

Er is in het verleden heel veel geïnvesteerd 
in eengezinswoningen, maar die doelgroep 
is veel kleiner geworden. Al die woningen 
kunnen we ombouwen naar bijvoorbeeld 
starterswoningen, en datzelfde geldt voor 
leegstaande winkels, kantoren en verouder-
de woonwijken. Dan hoef je geen landgoed 
als Oude Tempel op de schop te nemen.”

TBS-TERREIN In Soest ligt er binnenstedelijk 
een gouden kans, vindt ze. Want op het voor-
malige TBS-terrein kunnen volgens haar 
tweehonderd betaalbare woningen worden 
gebouwd. Dat vindt de buurt ook, maar het 
college wil hier tot dusverre niet aan en zet 
in op huisvesting van bedrijven.
Het Orlando-gebied in Overhees is ook een 
potentiële woonwijk, merkt Gastelaars op. 
,,En wat is er een misser begaan bij de bouw 
van de Albert Heijn. Daar had een wijk 
bovenop gekund. Garage Stam? Heb het lef 
om die naar de autoboulevard te verplaatsen. 
Dan komt een heel groot terrein vrij voor 
woningbouw.”

ENERGIETRANSITIE Ook wat de energietran-
sitie betreft zit Soest niet op de juiste koers 
wat Yolande Gastelaars betreft. De impact 
van windmolens en zonnevelden op de na-
tuur acht ze te groot. 
Daarnaast wijst ze op de schadelijke mate-
rialen waar de molens en panelen van zijn 
gemaakt. ,,En er moet een hele infrastruc-
tuur voor worden aangelegd.” Voor ultradie-
pe geothermie is ze ‘doodsbang’. Inzetten 
op het verminderen van energiegebruik en 
andere energievormen, betoogt ze. Met een 
veel sterkere rol van de overheid.

AFRIKA Ze maakt zich er nog een paar 
maanden erg druk om, maar haar hoofd is 
ook al bij wat daarna komt. De zelfstandige 
tekstschrijver en communicatiespecialist 
gooit het roer om. 
Ze werd geboren in Belgisch Congo en ver-
huisde als baby naar Nederland. Afrika bleef 
trekken maar haar geboorteland was steeds 
te gevaarlijk voor een bezoek. Tijdens een 
reis naar Zuid-Afrika maakte ze kennis met 
een vrouw die een idee had waar ze direct 
voor viel: een zorghotel op holistische basis. 
Voordat de vrouw overleed vroeg ze Gaste-
laars haar droom te realiseren.

SERRA DA ESTRELA Dat gaat nu gebeuren, 
maar niet in Afrika. Aan de voet van de rui-
ge Serra da Estrela in Portugal staat op een 
uitgestrekt landgoed een mooi gebouw dat 
vorige eeuw een internationaal vermaard 
sanatorium is geweest. Dat gaat het weer 
worden als het aan Gastelaars ligt, maar dan 
op holistische, complementaire basis. 
Ze zet het project op met twee ruimdenken-
de Zuid-Afrikaanse artsen en haar vriendin 
en hun drie honden vergezellen haar in dit 
nieuwe bestaan. Het team is klaar. Ze zitten 
nu in de aankoopfase en verwachten twee 
jaar bezig te zijn met verbouwingen. Er 
verschijnt een grote glimlach op haar gezicht 
wanneer ze erover vertelt. ,,Iedereen in de 
omgeving daar is dolblij met ons initiatief. 
En we zitten puur op duurzaamheid, met 
lokale producten.” 

LUIS IN DE PELS Tot het allemaal zover is, 
blijft ze de luis in de pels van de Soester 
politiek. Voor opvolging was niemand te 
porren, dus DSN wordt opgeheven. ,,Maar 
ons groene geluid blijven de mensen wel 
horen via de lokale Partij voor de Dieren. Ik 
verwacht dat ze over vier jaar actief zijn in 
de gemeenteraad.”
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